
Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2024/13 Ple

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Caràcter de la sessió Ordinària

Tipus de convocatòria Primera

Data 30 d’octubre de 2024

Durada Des de les 9.02 hores fins a les 11.50 hores

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Martí March Cerdà

Secretària Francisca M. Adrover Cànaves 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Càrrec Nom i Cognoms Assisteix

Batle-president Martí March Cerdà SÍ

Regidora María José Jiménez Escribano SÍ

Regidor Antoni Cànaves Capllonch SÍ

Regidora Maria Morro Cifre Sí

Regidora Catalina Carbonell Torres SÍ

Regidor Mateu Tugores Vives SÍ

Regidora Joana Aina Campomar Orell SÍ

Regidora Stephanie Pozo Mcintyre Sí

Regidora Joana Xamena Cifre SÍ

Regidor Miquel Àngel Sureda Massanet SÍ

Regidor Bartomeu Cifre Ochogavia SÍ
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ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Càrrec Nom i Cognoms Assisteix

Regidor Josep Marquet Cerdà SÍ

Regidor Mateu Soler Estrany  - s’incorpora a la sessió a les 9,04 hores- SÍ

Regidora Maite Vasallo Vilar SÍ

Regidor David Alonso García NO

Regidor Miguel Ángel Torres Luque  SÍ

Regidor Andrés Nevado Rodríguez SÍ

Secretària Francisca M. Adrover Cànaves SÍ

Interventor Alberto Valicourt Genzor SÍ

Excuses d’assistència presentades  

Càrrec Nom i Cognoms Motiu 

Regidor David Alonso García Motius mèdics

ORDRE DEL DIA 

A) PART RESOLUTIVA 

1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors 

2.  Expedient  3952/2024.  Dictamen  per  a  l'aprovació,  si  procedeix,  de  l'expedient  de
reconeixement extrajudicial de Crèdits núm. 8-2024 

3. Expedient 3965/2024. Dictamen per a l'aprovació provisional, si procedeix, de la modificació
de  l’Ordenança  fiscal  reguladora  de  la  Taxa  pels  serveis  de  recollida  domiciliària  i  de
tractament de fems i residus 

4. Expedient 2773/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, del Conveni de col·laboració
entre l’Ajuntament de Pollença i l’Institut Balear de l’Habitatge per a la cessió de la gestió i
administració de dos habitatges ubicats al municipi de Pollença 

5. Expedient 2935/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la concessió de diplomes
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de jubilació a diversos policies locals 

6. Expedient 2209/2024. Proposta d'aprovació, si procedeix, de les Bases reguladores per a
concedir subvencions a particulars per a coadjuvar econòmicament a la reparació i restitució
dels danys soferts en els seus béns, edificis, finques i elements etnològics a conseqüència de
la borrasca Juliette, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia 

7. Expedient 4051/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la moció presentada pel
grup municipal TOTS - El Pi per a la modificació de la disposició 7a relativa al procediment de
legalització extraordinària d'edificacions a sòl rustic 

8.-  Expedient  4103/2024.  Moció  presentada  pels  grups  municipals  PSIB-PSOE i  Més  per
Pollença per a la millora de la connectivitat de Pollença a través del transport públic, prèvia
ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia 

9. Propostes / Mocions d'urgència

9.1  Proposta  d'urgència.  Expedient  4091/2024.  Proposta  d'acord  d'aprovació  inicial  de
l'expedient de modificació de crèdits núm. 22/2024 sota la modalitat de crèdit extraordinari i
suplement de crèdit finançat amb Romanent de Tresoreria per a Despeses Generals, prèvia
declaració i ratificació de la urgència de l'assumpte 

B) PART DE CONTROL I SEGUIMENT

1. Informació de Batlia

2. Dació de compte de resolucions de Batlia

3. Precs i preguntes

Tot seguit el batle-president, i una vegada verificat per la secretària que hi ha el quòrum le-
galment exigit per l’article 90 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de
les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF) per a la
constitució vàlida de l’òrgan, declara oberta la sessió.

A) PART RESOLUTIVA 

 1. Aprovació de les actes de la sessions anteriors

 Favorable Tipus de votació: unanimitat

El batle-president demana als reunits si qualque membre dels assistents ha de formular cap
observació a l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió ordinària de dia 26 de setembre
de 2024 i a l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària de dia 15 d’octubre de 2024.
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No se’n formula cap, d’observació.

Se sotmet a votació l’aprovació de les actes i n’esdevé el resultat següent: unanimitat (15).

 2. Expedient 3952/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de l'expedient de
reconeixement extrajudicial de Crèdits núm. 8-2024 

 Favorable
Tipus de votació: ordinària

A favor: 10  En contra: 0  Abstencions: 6 

Diligència.- Per fer constar que, quan són les 9,04 hores, s’incorpora a la sessió el regidor Mateu Soler Estrany. 

A continuació es dona lectura al  Dictamen emès per la Comissió Informativa Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA DE BATLIA

Vist que en aquest exercici 2024, consten en la Intervenció Municipal factures relatives a
serveis,  subministraments  corresponents  a  exercicis  anteriors  essent  impossible  la  seva
imputació pressupostària a l’exercici d’origen com a conseqüència de rebre i/o conformar la
factura en aquest  exercici;  en qualsevol  cas,  al  tractar-se de serveis  i  subministraments
efectivament prestats a l’Ajuntament, cal reconèixer les obligacions econòmiques i efectuar
el seu pagament amb la major brevetat possible.

L’article 60.2 del Reial Decret 500/1990, de 18 d’abril, que desenvolupa la Llei 39/1988, de
28 de desembre,  en matèria pressupostària,  estableix  que es competència del  Ple de l’
Ajuntament el reconeixement extrajudicial d’aquests deutes per a la seva aplicació a
aplicacions del pressupost corrent.

El pagament de les mateixes es realitzarà d’acord amb les disponibilitats de Tresoreria,
tenint en tot cas preferència al tractar-se de serveis i subministraments prestats en exercicis
anteriors a l’any en curs.

Les factures les quals es proposen a aprovació, han estat conformades pels membres de la
Corporació.

Vista la Provisió de Batlia de data 16 d’octubre de 2024.

Vist que existeix crèdit adequat i suficient per fer front a aquesta despesa al nivell de la
bossa de vinculació corresponent al pressupost de l’exercici 2024 de l’Ajuntament.

Per tot l’anterior, el batle, el senyor Martí X. March Cerdà, vists l’informe d’objecció efectuat
per part d’Intervenció dia 16 d’octubre de 2024 formula al Ple de l’Ajuntament la següent
proposta d’Acord: 
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Primer. Resoldre les discrepàncies formulades per part d’Intervenció dia 16 d’octubre de
2024 pel qual es formula nota d’objecció per un import total de 902 euros.

Segon.  Aprovar la despesa derivada de la relació de factures adjunta, reconeixent
extrajudicialment el deute que de la mateixa es derivi per un import total pressupostari de
4.350,50 € amb càrrec a l’aplicació de l’estat de despeses del pressupost de l’exercici 2024
de l’Ajuntament de Pollença. 

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL CRÈDITS 8-2024

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta,  degudament diligenciat  per la secretària de la corporació (minutatge de
00:02:03 a 00:07:50).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé
el resultat següent: deu (10) vots a favor dels grups municipals Partit Socialista de les Illes
Balears i  Més per Pollença;  i sis (6) abstencions dels grups municipals  Tots - El Pi, Partit
Popular i Unió Mollera Pollencina.

Atès el resultat de la votació es declara aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.
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Diligència.- Per fer constar que, pel tractament del següent punt de l’ordre del dia, s’incorporen a la sessió el
gerent  Tomeu Servera Gallard i  el  gerent  adjunt  Sebastià  Sansó Jaume de l’empresa municipal  de serveis
EMSER 2002 SLU.  

 3. Expedient 3965/2024. Dictamen per a l'aprovació provisional, si procedeix, de la
modificació  de  l’Ordenança  fiscal  reguladora  de  la  taxa  pels  serveis  de  recollida
domiciliària i de tractament de fems i residus 

 Favorable
Tipus de votació: ordinària

A favor: 12   En contra: 0  Abstencions: 4

Seguidament es dona lectura al  Dictamen emès per  la  Comissió  Informativa Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«Fets i fonaments de dret

Vist l’informe justificatiu sobre la modificació de l’ordenança fiscal realitzat per part de Joan
Martorell Fuster dia 17 d’octubre de 2024 indicant:

El motiu que fonamenta la modificació de les taxes de recollida i tractament que es
proposen, no es altra que recuperar l’equilibri econòmic i l’autonomia suficient financera d’
aquest Ajuntament així com una distribució actualitzada per tipus de contribuent, completar l’
esquema bàsic de tributació e implementar la capacitat de consecució de recursos per part l’
Ajuntament, atès que la seva necessitat exigeix que tots els contribuents satisfacin els
tributs.

L’import de la taxa no podrà excedir, en el seu conjunt, del cost real o previsible del servei o
activitat de que es tracti, de conformitat en l’article 24.2 del TRLRHL, aprovat pel RD
2/2004, de 5 de març.

Per altra banda la llei 7/22 de 8 d’abril de 2022 en relació a Article 11 Costos de la gestió
dels residus:

1. D'acord amb el principi «qui contamina paga», els costos relatius a la gestió dels
residus, inclosos els costos corresponents a la infraestructura necessària i al seu
funcionament, així com els costos relatius als impactes mediambientals i en particular els
de les emissions de gasos amb efecte d'hivernacle, els ha de sufragar el productor inicial
de  residus,  el  posseïdor  actual  o  l'anterior  posseïdor  de  residus  d'acord  amb  el que
estableix l'article 104. El Ministeri per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic pot
dur a terme estudis per obtenir informació sobre els criteris per comptabilitzar aquests
costos, especialment els relatius a impactes ambientals i a emissions de gasos amb efecte
d'hivernacle.

2.  Les normes que regulin la responsabilitat ampliada del productor per a fluxos de
residus determinats, de conformitat amb el títol IV, han d'establir els supòsits en què els
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costos relatius a la seva gestió els ha de sufragar, parcialment o totalment, el productor del
producte del qual procedeixen els residus i quan els distribuïdors del producte poden
compartir aquests costos.

3. En el cas dels costos de gestió dels residus de competència local, d'acord amb el que
disposa el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, les entitats locals han d'establir, en el termini de tres
anys a comptar de l'entrada en vigor d'aquesta Llei, una taxa o, si s'escau, una prestació
patrimonial de caràcter públic no tributària, específica, diferenciada i no deficitària, que
permeti implantar sistemes de pagament per generació i que reflecteixi el cost real,
directe o indirecte, de les operacions de recollida, transport i tractament dels residus,
inclosos  la  vigilància  d'aquestes  operacions  i  el  manteniment  i  la  vigilància posterior  al
tancament dels abocadors, les campanyes de conscienciació i comunicació, així com els
ingressos derivats de l'aplicació de la responsabilitat ampliada del productor, de la venda
de materials i d'energia.

4. Les taxes o prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari poden tenir en
compte, entre d'altres, les particularitats següents:

I. La inclusió de sistemes per incentivar la recollida separada en habitatges de
lloguer de vacances i similar.

II. La diferenciació o reducció en el supòsit de pràctiques de compostatge domèstic
o comunitari o de separació i recollida separada de matèria orgànica compostable.

III. La diferenciació o reducció en el supòsit de participació en recollides
separades per a la preparació posterior per a la reutilització i reciclatge, per exemple
en punts nets o en els punts de lliurament alternatius acordats per l'entitat local.

IV. La diferenciació o reducció per a les persones i les unitats familiars en situació de
risc d'exclusió social.

Així,  per determinar el cost real o previsible,  l’article 24 del TRLRHL, en el seu paràgraf
segon, determina que es tindran en compte el Cost Directes e Indirectes o generals,
inclosos els cost financer així com l’amortització de l’immobilitzat. A més també s’inclourà
les despeses per a garantir el manteniment i desenvolupament raonable del servei.

A la vegada els costs directes inclouran a la vegada el costs fixes i variables en la prestació
de servei.

En  relació  al  cost  indirecta,  es  tindran  en  compte  aquells  que  no  es  podran  identificar
directament amb el servei i han d’esser assignats de una forma global a tots el serveis de l’
Ajuntament.
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A Pollença partir de 2023 es va incentivar la separació de la fracció orgànica als generadors
singulars (establiments hotelers) realitzant una recollida especifica d’aquesta fracció, i tal
com remarca la normativa sectorial abans esmentada.

A tal efecte, i en virtut del article 25 del Text Refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals
(TRLRHL), aprovat pel Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, tot acord d’establiment
d’una taxa haurà d’adaptar-se en el que s’estableixi en el informe tècnic-econòmic que posi
de manifest la previsible cobertura del cost que es genera en la prestació del servei.

Per la qual cosa es conclou que es fa necessària la revisió i actualització de l’Ordenança
fiscal reguladora en base a l’estudi econòmic.

Vist l’estudi tècnic i econòmic de càlcul per a la modificació de la taxa 2025 per a la recollida
i tractament de residus de Pollença efectuat per Joan Martorell Fuster dia 17 d’octubre de
2024 a què es refereix l´art.25 del R.D. Legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprovà el Text
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals .

Vista la provisió d’inici de la regidora delegada de data 17 d’octubre de 2024. Vist l’informe
emès per part de l’Interventor en data 18 d’octubre de 2024 Vist l’informe emès per part de
la Secretària en data 22 d’octubre de 2024.

Vist que la proposta de modificació de l’ordenança s´adequa a la vigent normativa. Vista la
proposta de resolució PR/2024/167 de 22 d’octubre de 2024.

Acord

Primer. Aprovar, amb caràcter provisional, la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora
de la Taxa pel servei de recollida domiciliària i de tractament de fems i residus, de
conformitat amb la redacció que s’adjunta.

Segon.  Anunciar,  de conformitat amb el que disposa l´article  17.1 Text Refós de la Llei
Reguladora d’Hisendes Locals (TRLRHL), aprovat pel Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5
de març, al BOIB, al tauler d’anuncis municipal i a un diari de l’illa, el present acord
provisional, pel termini de 30 dies per tal que els interessats puguin examinar l’expedient i
presentar les reclamacions que creguin oportunes. En cas que no es presentin
reclamacions, l’ordenança es considerarà aprovada definitivament i s’haurà de publicar el
text íntegre al BOIB per a la seva entrada en vigor.

Documents annexos:

Annex 1. Nou text ordenança fiscal reguladora de la taxa pel servei de recollida domiciliària i 
de tractament de fems i residus

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
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d’aquesta acta,  degudament diligenciat  per la secretària de la corporació (minutatge de
00:07:54 a 00:31:05).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé
el resultat següent: dotze (12) vots a favor dels grups municipals Partit Socialista de les Illes
Balears, Més per Pollença, Unió Mollera Pollencina i Partit Popular i quatre (4) abstencions
del grup municipal Tots - El Pi.

Atès el resultat de la votació es declara aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

Diligència.- Per fer constar que, finalitzat el tractament de l’anterior punt de l’ordre del dia i quan són les 9,32
hores, s’absenten de la sessió el gerent i el gerent adjunt de l’empresa municipal de serveis EMSER 2002 SLU. 

 4.  Expedient  2773/2024.  Dictamen per a l'aprovació,  si  procedeix,  del  Conveni  de
col·laboració entre l’Ajuntament de Pollença i l’Institut Balear de l’Habitatge per a la
cessió de la gestió i administració de dos habitatges ubicats al municipi de Pollença 

 Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament es  dona  lectura  al  Dictamen  emès  per  la  Comissió  Informativa  Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA D’ACORD

El 7 de juliol de 2024, els serveis tècnics de l’àrea de Benestar Social emeteren un informe
en el què s’exposava la sol·licitud formulada a l’Institut Balear de l’Habitatge (d’ara
endavant, IBAVI) davant la possibilitat de disposar de dos habitatges per tal de poder
atendre  les  situacions  sobrevingudes  i  transitòries  d’emergència  d’habitatge  que  puguin
sorgir al municipi.

En vista de l’activitat social a la qual l’Ajuntament vol destinar els habitatges referits i atès
que la institució propietària desitja contribuir a dit objectiu, per part de l’IBAVI s’ha perfilat la
redacció de l’esborrany del conveni de col·laboració objecte del present expedient.

El 9 d’agost de 2024, es disposà iniciar l’expedient per a l’aprovació i signatura del Conveni
de col·laboració entre l’Ajuntament de Pollença i l’Institut Balear de l’Habitatge mitjançant
Provisió de batlia dictada a tal fi.

Per part dels serveis tècnics de l’àrea de Benestar Social s’ha elaborat el 8 d’octubre de
2024 una Memòria justificativa, que acompanya al Conveni de col·laboració, d’acord amb l’
establert a l’article 50 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, i
en compliment de la Provisió de batlia de 9 d’agost de 2024 per la qual s’inicia l’expedient.
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Vist l’informe emès per Secretaria l’11 d’octubre de 2024 de conformitat amb allò disposat a
l’article 3.3 c) del Reial  Decret 128/2028, de 16 de març, pel qual es regula el règim de
funcionaris d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

Atès l’expedient tramitat de conformitat amb l’establert al capítol VI del títol preliminar de la
Llei 40/2015, d’1 d’octubre de règim jurídic del sector públic, i dins el marc de col·laboració i
cooperació que l’article 140 de la citada Llei reconeix a les administracions públiques; així
com sobre la base de les relacions interadministratives regulades en l’article 55 de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.

D’altra banda, atenent a l’objecte i contingut del Conveni, l’article 47.2 h) de la Llei 7/1985,
de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, disposa que correspon al Ple aprovar
els convenis de col·laboració, exigint l’adopció per majoria absoluta dels acords pels que es
realitzin transferències de funcions o activitats a altres administracions públiques, per raó de
la matèria o de la quantia de les prestacions que produeixen obligacions de contingut
econòmic de caràcter pluriennal.

Vista la proposta de resolució PR/2024/146 de 21 d’octubre de 2024 fiscalitzada
favorablement amb data de 21 d’octubre de 2024.

Acord

Primer. Aprovar el Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Pollença i l’Institut Balear
de l’Habitatge per a la cessió de la gestió i administració de dos habitatges ubicats al
municipi de Pollença, que s’adjunta com annex a aquest Acord.

Segon.  Aprovar i disposar la despesa pluriennal corresponent per import total de
24.000,00€  amb  càrrec  a  les  aplicacions  pressupostàries  següents  o  equivalents  en  el
pressupost municipal i distribució pluriennal que es detalla seguidament:

Aplicació 
pressupostària

2024 2025 2026 2027 2028 Total

0/ 231/ 20206 1.000,00 € 6.000,00 € 6.000,00 € 6.000,00 € 5.000,00 € 24.000 €

Tercer.  Delegar  a favor de la  batlia  l’exercici  de l’adopció de l'acord,  en el  seu cas,  de
pròrroga del Conveni per un període màxim de fins a quatre anys addicionals que preveu la
clàusula sisena, i de l’acord d’aprovació, en el seu cas, de la addenda corresponent que
preveu la clàusula primera del Conveni, respectivament.

Quart. Facultar al batle president per la signatura del Conveni de col·laboració, als efectes
oportuns.

Cinquè. Comunicar el present Acord a l’Institut Balear de l’Habitatge, als efectes pertinents,
emplaçant-lo per la signatura electrònica del Conveni referenciat.
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Sisè. Donar trasllat d’aquest Acord a l’àrea de Benestar Social per a la gestió i per a quants
actes i tràmits siguin necessaris per dur a terme l’objecte del Conveni com unitat
responsable i gestora del mateix; a la Intervenció i a la Tresoreria, als efectes pertinents.

Documents annexos:

Annex 2. Esborrany Conveni de col·laboració 

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
00:31:10 a 00:37:38).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (16).

Atès el resultat de la votació, que representa el vot favorable de la majoria absoluta del nombre
legal de membres de la Corporació per a l’adopció del present acord (article 47.2 h) de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, es declara aprovat íntegrament el
Dictamen precedent i els acords continguts en el mateix.

 5. Expedient 2935/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la concessió de
diplomes de jubilació a diversos policies locals  

 Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament es  dona  lectura  al  Dictamen  emès  per  la  Comissió  Informativa  Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA D’ACORD

El capítol V del títol VIII del Decret 40/2019, de 24 de maig, pel qual s’aprova el Reglament
marc de coordinació de les policies locals de les Illes Balears regula les característiques,
tipologia i procediments de concessió de premis i condecoracions (BOIB núm. 70/2019, de
25 de maig).

Per tal de reconèixer i premiar públicament l’actuació dels policies locals de la comunitat
autònoma de les Illes Balears es crea, entre d’altres, la condecoració denominada «Diploma
de Jubilació» d’acord amb l’article 128.1 e) del citat Reglament marc.

L’article 133 d’aquest Reglament especifica que el «Diploma de Jubilació» es crea com a
reconeixement als membres dels cossos de policia local per la dedicació d’una vida al servei
de la  ciutadania  i  la  seva missió  de defensa,  promoció  i  protecció  dels  drets  i  llibertats
públiques, sigui quina sigui la seva categoria en el moment de la jubilació.
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El 5 de setembre de 2024 l’inspector – Cap de la Policia Local de Pollença emeté un informe
en relació a la proposta de lliurament del «Diploma de Jubilació» als membres de la Policia
Local de Pollença que relaciona.

D’altra  banda,  de  conformitat  amb  l’apartat  3  de  l’article  140  del  Reglament  marc,
l’atorgament de diplomes per jubilació és competència del batle, amb un acord plenari previ.

Per tot això, propòs al Ple que adopti el següent

Acord

Primer. Concedir el «Diploma de Jubilació» als membres de la Policia Local de Pollença que
a continuació es relacionen per la dedicació d’una vida al servei de la ciutadania i la seva
missió de defensa, promoció i protecció dels drets i llibertats públiques:

Membres Policia Local Grup / Subgrup Escala Categoria
Data baixa 

jubilació

Jaume Simó Amengual C/C1 Bàsica Oficial 30/11/2023

Miquel A. Llompart Palou C / C1 Bàsica Policia 30/04/2024

Miguel Fco Pons Lamprecht C / C1 Bàsica Policia 30/08/2024

Segon. Notificar el present Acord als membres guardonats, als efectes pertinents.

Tercer. La Batlia efectuarà el lliurament d’aquest reconeixement en acte públic d’acord amb
el disposat a l’article 140.3 del Decret 40/2019, de 24 de maig, pel qual s’aprova el
Reglament marc de coordinació de les policies locals de les Illes Balears».

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
00:37:45 a 00:41:09).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (16).

Atès el resultat de la votació es declara aprovada íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

Diligència.- Per fer constar que, quan són les 9,42 hores, el regidor Nevado Rodríguez s’absenta de la sessió.  
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 6. Expedient 2209/2024. Proposta d'aprovació, si procedeix, de les Bases reguladores
per  a  concedir  subvencions  a  particulars  per  a  coadjuvar  econòmicament  a  la
reparació i restitució dels danys soferts en els seus béns, edificis, finques i elements
etnològics  a  conseqüència  de  la  borrasca  Juliette,  prèvia  ratificació  de  la  seva
inclusió a l'ordre del dia 

 Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament  per  part  de  la  Batlia,  es  sotmet  a  ratificació  del  Ple  la  inclusió  d’aquest
assumpte a l’ordre del dia, que acompanya a la convocatòria de la present sessió ordinària,
d’acord amb el que disposa l’article 82.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre. 

A continuació se sotmet a votació la seva inclusió i n’esdevé el resultat següent: quinze (15)
vots a favor dels grups municipals Partit Socialista de les Illes Balears, Més per Pollença, Tots -
El Pi i Partit Popular i una (1) abstenció del grup municipal Unió Mollera Pollencina.

Diligència.- Per fer constar que, a efectes de la votació anterior, es considera que el regidor Nevado Rodríguez
s'absté, al haver-se absentat de la sala de sessions i no estar present en el moment de la votació (article 46.2 d)
de la LRBRL en relació article 92.2 de la LMRLIB) 

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  ratificada  la  inclusió  d’aquest  assumpte,  que
acompanya la convocatòria, a l’ordre del dia.

Tot seguit, es dóna lectura a la Proposta, que transcrita literalment diu: 

Diligència.- Per fer constar que, quan són les 9,44 hores, el regidor Nevado Rodríguez s’incorpora a la sessió.  

«Proposta d’Acord

Vist el Conveni de col·laboració subscrit el 8 de febrer de 2024 entre el Consell Insular de
Mallorca  i  l'Ajuntament  de  Pollença  ,amb  l’objectiu  de  coadjuvar  econòmicament  a  les
persones o entitats afectades per la borrasca Juliette a sufragar les despeses en què hagin
incorregut per dur a terme actuacions amb la finalitat de restablir o restituir els seus béns a
l'estat que tenien amb anterioritat al fet que es produís la tempestat i que estiguin ubicats
dins els límits de l’àmbit territorial del municipi de Pollença, afectat per l’esmentada borrasca
Juliette,  es  vol  dur  a  terme la  convocatòria  per  a  la  concessió  d’aquestes  subvencions
enquadrades  dins  una  tipologia  d’actuacions  subvencionables  de  caire  agrícola,
arquitectònic i etnològic.

Atès  que  el  procediment  que  s´ha  de  seguir  per  atorgar  subvencions  és  en  règim  de
concurrència no competitiva, d’acord amb els requisits que estableixen les regles que han de
regir la convocatòria, que s’han de contenir en unes Bases específiques.
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Vistes  les  bases  reguladores  per  concedir  subvencions  a  particulars  per  a  coadjuvar
econòmicament  a  la  reparació  i  restitució  dels  danys soferts  en els  seus béns,  edificis,
finques i elements etnològics a conseqüència de la borrasca Juliette.

Vista la provisió de Batlia d’inici de data 23.10.2024.

Atesa la necessitat d’aprovació plenària amb caràcter previ a l’atorgament de la subvenció
de les Bases reguladores de la concessió de conformitat amb els articles 9 i 17 de la Llei
38 /2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.

Vista  la  proposta  de  resolució  PR/2024/186  de  23  d’octubre  de  2024  fiscalitzada
favorablement amb data de 24 d’octubre de 2024.

Acord 

Primer.- Aprovar  les  Bases  reguladores  per  concedir  subvencions  a  particulars  per  a
coadjudar econòmicament a la reparació i restitució dels danys soferts en els seus béns,
edificis, finques i elements etnològics a conseqüència de la borrasca Juliette.

Segon.  Autoritzar una despesa per import de 192.307,69 euros amb càrrec a l’aplicació
pressupostària 151.78004 del vigent pressupost de l’exercici 2024.

Tercer.  Ordenar la publicació de les Bases específiques en el Butlletí  Oficial de les Illes
Balears,  a la  Base de Dades Nacional  de Subvencions,  al  Tauler  d’anuncis  i  al  web de
l’Ajuntament.

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
00:41:13 a 00:52:17).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Proposta i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (16).

Atès el resultat de la votació es declara aprovada íntegrament la Proposta precedent i els
acords continguts en la mateixa.

7.  Expedient  4051/2024.  Dictamen  per  a  l'aprovació,  si  procedeix,  de  la  moció
presentada pel grup municipal TOTS - El Pi per a la modificació de la disposició 7a
relativa al procediment de legalització extraordinària d'edificacions a sòl rústic 

 Desfavorable
Tipus de votació: ordinària

A favor: 5   En contra: 10    Abstencions: 1

Seguidament es  dona  lectura  al  Dictamen  emès  per  la  Comissió  Informativa  Permanent
General, que transcrit literalment diu:
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«El grup municipal de  Tots per Pollença  - El Pi, d’acord amb el que preveu el Reglament
d’organització,  funcionament  i  règim  jurídic  de  les  Entitats  Locals,  presenta  la  següent
MOCIÓ per al seu debat i votació al pròxim Ple:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que el Consell de Govern de les Illes Balears va dictar el Decret Llei 3/2024, de 24 de
maig,  de  mesures  urgents  de  simplificació  i  racionalització  administratives  de  les
administracions públiques de les Illes Balears. Decret Llei 3/2024 que fou publicat al BOIB
núm.71 de 28 de maig de 2024 i que fou degudament convalidat pel Parlament de les Illes
Balears que també va acordar la seva tramitació com a projecte de llei.

Atès  la  Disposició  addicional  setena  del  Decret  Llei  3/2024  a  la  qual  es  regula  el
procediment de legalització extraordinària d’edificacions, construccions, instal·lacions i usos
existents en sòl rústic.

Atesa  la  jurisprudència  consolidada  del  Tribunal  Suprem  en  relació  als  edificis,
construccions, instal·lacions i usos fora d’ordenació respecte dels quals ha prescrit l’acció de
l’Administració per exigir el restabliment de la legalitat urbanística.

Atès que l’esperit  del  Decret  Llei  3/2024 és permetre la  legalització  de les edificacions,
construccions, instal·lacions i usos fora d’ordenació respecte dels quals ha prescrit l’acció de
l’Administració  pel  restabliment  de  la  legalitat  urbanística.  Atès  que  durant  la  vigència
d’aquest  procediment  extraordinari  (3  anys)  és  possible  que  guanyin  la  prescripció
assenyalada edificacions, construccions, instal·lacions i usos que d’acord amb l’esperit de la
norma s’haurien de poder legalitzar però que no es poden legalitzar per la dicció literal del
primer punt de la Disposició. Es tractaria d’edificacions que obtinguin la prescripció entre el
28-05-2016 i dia 01-01-2018 data d’entrada en vigor de la Llei 12/2017, de 29 de desembre,
d’Urbanisme que al seu article 196.2.a estableix que les obres a sòl rústic no prescriuen.

Atès que resulta convenient  alguns problemes interpretatius que ja  ha plantejat  aquesta
Disposició addicional setena del Decret Llei 3/2024.

ACORD

Primer.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears i al Parlament de les Illes
Balears a modificar el punt 1 de la Disposició addicional setena del Decret Llei 3/2024 que
regula  el  procediment  de  legalització  extraordinària  d’edificacions,  construccions,
instal·lacions i usos existents en sòl rústic. Modificació que ha de consistir en suprimir del
punt 1 la frase següent: “a l’entrada en vigor d’aquest Decret Llei”; així el primer paràgraf
d’aquest punt quedaria redactat de la manera següent:

«Les edificacions, les construccions, les instal·lacions i els usos existents a sòl rústic
respecte dels quals ja no sigui procedent adoptar les mesures de restabliment de la
legalitat  urbanística,  es  poden  legalitzar  amb  caràcter  extraordinari  en  el  termini
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màxim de tres anys,  sense que siguin  d'aplicació  les condicions  i  els  paràmetres
urbanístics aplicables amb caràcter general a les edificacions a sòl rústic, amb tots
els drets i deures inherents a les obres duites a terme amb llicència, amb excepció
del que disposa el darrer paràgraf de l'apartat 7.»

Segon.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears i al Parlament de les Illes
Balears a modificar  la Disposició  addicional  setena del  Decret  Llei  3/2024 que regula el
procediment de legalització extraordinària d’edificacions, construccions, instal·lacions i usos
existents en sòl rústic. Modificació que ha de consistir en afegir un punt que aclareixi que en
el cas que s’hagi dictat una ordre de demolició que hagi prescrit d’acord amb l’article 194.4
de la Llei 12/2017 d’urbanisme l’edificació, construcció, instal·lació o ús podrà ser objecte del
procediment de legalització.

Tercer.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears i al Parlament de les Illes
Balears a modificar  la Disposició  addicional  setena del  Decret  Llei  3/2024 que regula el
procediment de legalització extraordinària d’edificacions, construccions, instal·lacions i usos
existents en sòl rústic. Modificació que ha de consistir en donar coherència al règim d’obres i
usos del punt 1 de la indicada Disposició. Per tant, la darrera part del Punt 1 de la Disposició
hauria de quedar amb la redacció següent:

«Pel que fa als usos o canvis d'ús vinculats a edificacions, construccions o instal·lacions
determinants de la comissió d'una infracció, aquests es poden legalitzar quan hagi prescrit
l'acció  de restabliment  de la  legalitat  urbanística  en relació  amb l'ús  irregular,  tenint  en
compte les regles següents:

a) Per als usos o canvis d'ús implantats abans del 1 de gener de 2018, el còmput del
termini de prescripció s'entén iniciat en la data que s'implanten.

b) Per als usos o els canvis d'ús implantats a partir del 1 de gener de 2018, el còmput
del termini de prescripció s'entén iniciat en la data que finalitzen.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta,  degudament diligenciat  per la secretària de la corporació (minutatge de
00:52:23 a 01:12:26).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Moció i n’esdevé el
resultat  següent:  cinc (5)  vots  a favor dels  grups municipals  Tots -  El  Pi i Unió  Mollera
Pollencina, una (1) abstenció del grup municipal Partit Popular i deu (10) vots en contra dels
grups municipals Partit Socialista de les Illes Balears i Més per Pollença.

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  no  aprovada  la  Moció precedent  i  els  acords
continguts en el mateixa.
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 8. Expedient 4103/2024. Moció presentada pels grups municipals PSIB-PSOE i Més
per Pollença per a la millora de la connectivitat de Pollença a través del transport
públic, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia 

 Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament  per  part  de  la  Batlia,  es  sotmet  a  ratificació  del  Ple  la  inclusió  d’aquest
assumpte a l’ordre del dia, que acompanya a la convocatòria de la present sessió ordinària,
d’acord amb el que disposa l’article 82.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre. 

A continuació se sotmet a votació la seva inclusió i n’esdevé el resultat següent:  deu (10)
vots a favor dels grups municipals Partit Socialista de les Illes Balears i Més per Pollença i sis
(6) abstencions dels grups municipals Tots - El Pi, Partit Polular i Unió Mollera Pollencina.

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  ratificada  la  inclusió  d’aquest  assumpte,  que
acompanya la convocatòria, a l’ordre del dia.

Tot seguit, es dóna lectura a la MOCIÓ, que transcrita literalment diu: 

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Una de les qüestions que generen més controvèrsia i més demanda social és, sense cap
dubte, la qüestió de la mobilitat, de la connectivitat i del transport públic. Efectivament, el
debat social sobre el turisme i el seu futur a les Illes Balears té moltes dimensions i caires. I
una d’aquestes dimensions és, certament, la saturació que pateixen les nostres carreteres i
autovies. Això implica la necessitat de plantejar la posada en marxa de diverses accions i
polítiques que facin del transport públic un instrument fonamental per fer possible el dret de
la ciutadania de millorar la sostenibilitat  del nostre territori,  i  també possibilitar  un ús del
transport que minvi de forma progressiva la massificació a les nostres carreteres.

A més, si analitzem els mitjans de comunicació de la nostra illa, es posa de manifest tota la
problemàtica diària que presenta el transport públic, tant a nivell urbà com interurbà, a
través dels autobusos, dels trens o del metro, sobre la seva gratuïtat, sobre la seva
seguretat,  sobre la seva qualitat,  sobre la seva suficiència...  Tot  això demostra que ens
trobem davant una realitat que necessita polítiques més intenses, més recursos, més
planificació, més coordinació, més participació.

En el cas de Pollença, ja fa anys que hi ha reivindicacions i demandes de la ciutadania, de
diverses entitats  socials  i  econòmiques  i  de  l’Ajuntament  de Pollença,  amb l’objectiu  de
millorar  la  connectivitat  del nostre municipi  amb la resta de l’illa  i,  fonamentalment,  amb
Palma. Cal tenir en compte que el nostre municipi no compta amb servei de tren, fet que
implica que el transport públic per carretera necessiti més recursos a tots els nivells.
Aquestes demandes i reivindicacions no han tingut, fins el moment, resposta de l’
administració autonòmica, malgrat la seva necessitat.
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El mes de novembre de l’any passat l’Ajuntament va mantenir diverses reunions i contactes
amb la directora general de Mobilitat de la Conselleria d’Habitatge, Territori i Mobilitat amb
la finalitat de millorar la connectivitat del nostre municipi a través de diverses actuacions. De
les  propostes  presentades,  només s’ha  donat  resposta  a  la  posada en marxa d’un bus
llançadora des del Port de Pollença a Formentor durant l’època de restriccions, les altres
demandes no s’han tingut en compte.

És per això, perquè cal donar resposta a les necessitats de transport públic i a les
demandes de ciutadans i  d’entitats socials,  que els grups municipals  del PSIB/PSOE de
Pollença i de Més per Pollença presenta una moció sobre la millora de la connectivitat de
Pollença a través dels transport públic, amb les propostes d’acord següents:

Vista la proposta de resolució PR/2024/205 de 25 d’octubre de 2024.

Acord

Primer.- Posar en marxa freqüències directes de Pollença-Palma-Pollença, tant a primeres
hores del dia, com al migdia, l’horabaixa i a la nit. A més, implantar autobusos llançadora
des del municipi de Pollença a l'estació d'autobusos de Sa Pobla, fent coincidir l'horari de
bus  amb els  horaris  del  tren,  especialment  a  primera hora  del  matí, migdia i finals  del
capvespre.

Segon.-  Posar en marxa un autobús directe, amb diverses freqüències, des del Port de
Pollença i Pollença cap a l’aeroport de Mallorca.

Tercer.-  Reduir el temps del trajecte des de Pollença fins a Palma a través de diverses
alternatives, com l’optimització de freqüències i trajectes, o bé a través de la supressió de
parades innecessàries.

Quart.-  Posar en marxa totes les mesures necessàries per impedir que els usuaris hagin
d’anar drets en qualsevol trajecte. Es tracta d’una mesura bàsica des de la perspectiva de la
seguretat.  Per  altre  banda,  en  relació  als  usuaris  amb  mobilitat  reduïda,  sol·licitar  la
instal·lació d’ancoratges de seguretat per la cadira de rodes com a mesura de seguretat
addicional a les barres metàl·liques.

Cinquè.- Millorar les aturades dels autobusos per tal que disposin de la protecció necessària
envers les inclemències del temps.

Sisè. Sol·licitar a la Conselleria d’Educació i Universitats que es faci càrrec de la posada en
marxa del  transport  escolar  específic  dels  estudiants  del  municipi  que  cursen estudis  a
centres públics de secundària, de batxillerat i d’FP de fora de Pollença.

Setè. Posar transport públic a disposició de l’alumnat dels centres de primària i secundaria
de Pollença que s’han de desplaçar entre els nuclis de població del municipi per fer activitats
escolars complementàries en horari escolar.
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Vuitè.-  Mantenir la gratuïtat del transport públic per tal que la ciutadania faci ús amb més
freqüència.

Novè.- Reforçar el transport públic per carretera durant els mesos d’estiu atès l’increment de
la població de les Illes Balears, tant de treballadors, com visitants i els propis residents.

Desè.-  Dur a terme més campanyes d’informació i sensibilització en relació amb l’ús del
transport públic i les seves condicions.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta,  degudament diligenciat  per la secretària de la corporació (minutatge de
01:12:32 a 01:36:52).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Moció i n’esdevé el
resultat següent:  dotze (12) vots  a favor dels grups municipals  Partit Socialista de les Illes
Balears, Més per Pollença, Partit Popular i Unió Mollera Pollencina i quatre (4) abstencions
del grup municipal Tots - El Pi.

Atès el  resultat  de la  votació es declara aprovada íntegrament la  Moció precedent  i  els
acords continguts en la mateixa.

9.- Propostes / Mocions d'urgència

Tot seguit per part de la Batlia s’exposa, tal com avançar en seu de Comissió Informativa, que
es sotmet a consideració del Ple el següent assumpte, de conformitat amb l’article 91.4 del
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial
decret 2568/1986, de 28 de novembre ROF.

 9.- Proposta d'urgència. Expedient 4091/2024. Proposta d'acord d'aprovació inicial
de  l'expedient  de modificació  de crèdits  núm.  22/2024 sota  la  modalitat  de crèdit
extraordinari i suplement de crèdit finançat amb Romanent de Tresoreria per a
Despeses Generals, prèvia declaració i ratificació de la urgència de l'assumpte

 Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 6

En primer terme, de conformitat amb l’establert a l’article 82.2 de la Llei 20/2006, de 15 de
desembre,  municipal  i  de  règim local  de les  Illes  Balears  i  a  l’article  83 del  Reglament
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret
2568/1986, de 28 de novembre (ROF), per part del batle es justifica la urgència del present
assumpte davant la necessitat de suplementar i dotar de crèdit les partides pressupostàries
que es relacionen a la Proposta, conjuntament amb la documentació justificativa, abans de
la finalització del present exercici pressupostari 2024. 
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Sotmesa a votació la declaració i ratificació del caràcter urgent de la Proposta i n’esdevé el
resultat  següent:  deu (10) vots  a favor dels  grups municipals  Partit  Socialista  de les Illes
Balears i  Més per Pollença i  sis (6)  abstencions dels grups municipals  Tots - El  Pi,  Partit
Popular i Unió Mollera Pollencina.

Atès el  resultat de la votació,  es declara ratificada la urgència de l’assumpte per al  seu
tractament.

Seguidament i una vegada ratificada la urgència de l’assumpte per al seu tractament, se sotmet
al Ple la consideració de la Proposta formulada que transcrita literalment diu:

«Fets i fonaments de dret

Considerant l'existència de despeses que no poden demorar-se fins a l'exercici següent,
pels quals no existeix crèdit al vigent Pressupost de la Corporació, i atès que es disposa de
romanent  líquid  de Tresoreria  segons els  estats  financers  i  comptables  resultants  de la
liquidació de l'exercici anterior.

Vista la justificació que hi consten a les memòries incloses a l’expedient i que són:

-Memòria justificativa emesa per part del regidor delegat de Cultura, Museu i Festival
dia 18 d’octubre de 2024.

-Memòria justificativa emesa per part de la regidora delegada de Ràdio i Igualtat dia
21 d’octubre de 2024.

-Memòria justificativa emesa per part de la regidora delegada de la Residència Social
Sant Domingo juntament amb el director de la Residència dia 22 d’octubre de 2024.

-Memòria justificativa emesa per part de la regidora delegada de Cementiri dia 22
d’octubre de 2024.

-Memòria justificativa emesa per part del regidor delegat d’Esports dia 24 d’octubre
de 2024.

-Memòria justificativa emesa per part del regidor delegat de Festes dia 24 d’octubre
de 2024.

-Memòria justificativa emesa per part de la regidora delegada de Seguretat ciutadana
dia 25 d’octubre de 2024.

-Memòria justificativa emesa per part del regidor delegat de Fires dia 25 d’octubre de
2024. 

-Memòria  justificativa  emesa  per  part  de  la  regidora  delegada  de  Serveis,
manteniment d’edificis, Brigada d’obres, neteja viària, Delegació del moll i EMSER dia
25 d’octubre de 2024.
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Vist que per altra part també s’ha de dotar crèdit per atendre les despeses següents:

-Fra. emesa per part de ZIMA DESARROLLOS INTEGRALES S.L. CIF B73544819
núm. 85  de data 02 d’agost  de 2021 per treballs realitzats fora projecte de l’obra
d’ampliació de l’oficina de Turisme del Port de Pollença per import de 7.213,71 euros.

D. Factura
Doc.

Acred.
Nom tercer C. Prog r a ma C. Econòmica

Import

 ( Eur)

D.
Conforme

Descripció
N ú m . 

Document

0 2/ 0 8 / 2 0 21
B 7 3 5 4 4

819

Z I M A
D E S A R R O L L O S
INTEGRALES S.L.

933 62269 7.213,71 0 9/05/2023
Certificat fora projecte

Obra OFICINA
Turisme Pollença

85

-Fres emeses per part de RULL PICAPEDRERS S.L. CIF B57950735 adjudicatària
del Contracte menor d’obra de reforma de local existent (Taverna) d’acord amb el
següent detall:

D. Factura
Doc.

Acred.
Nom tercer C. Prog r a ma C. Econòmica

Import

( Eur)

D.
Conforme

Descripció
Núm. 

Document

25/10/2023 B57950735
RULL

PICAPE DR ER S
S.L.

333 6 2 2 41 1.307,43 2 3/09/2024
T R E B A L L  EXT RA

REFORMA LA TAVERNA
2

08/02/2024 B57950735
RULL

PICAPE DR ER S
S.L.

333 6 2 2 41 - 4.542,52 05/03/2024
DIFEREN. DE PAGAMENT
DE FRA.144/22 CERTIF.2

TAVERNA
1

27/09/2022 B 57950735
RULL

PICAPE DR ER S
S.L.

333 6 2 2 41 18.525,17 2 3/09/2024

INSTAL·LACIO
ELECTRICA I

F O NT ANERI A  LA
TAVERNA

101

Vista la memòria de Batlia de data 28 d’octubre de 2024 en la qual s’especifica la modalitat
de modificació  de crèdit,  el  finançament  de l’operació  i  la  seva justificació  en base a la
documentació abans expressada.

Vist que l'import del romanent líquid de Tresoreria deduït de la liquidació de l'exercici de
2023 ascendeix a la quantitat de 36.791.271,95 €, efectuant-se al llarg de l’exercici 2024
modificacions de crèdits finançats amb aquesta font per import total de 9.327.806,63 euros,
magnitud que resulta suficient i que serveix per finançar modificacions de crèdits de
conformitat amb l’establert als articles 177 del RDL 2/2004, de 5 de març pel qual s’aprova
el Text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Local.

Vist l’informe de Control Permanent previ emès per part de l’Interventor dia 28 d’octubre de
2024.

Vist l’informe de control permanent previ de càlcul de l’Estabilitat Pressupostària emès per
part de l’Interventor dia 28 d’octubre de 2024.

Vista la proposta de resolució PR/2024/215 de 28 d’octubre de 2024.
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Acord

Primer.- Aprovar  inicialment  l’expedient  de Modificació  de crèdits  núm.  22/2024,  sota la
modalitat de crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb romanent de Tresoreria
per a despeses generals d’acord amb el següent detall:

PRESSUPOST DE DESPESES

SUPLEMENT DE CRÈDIT

APLICACIÓ 

PRESSUPOSTÀRIA

DESCRIPCIÓ IMPORT (€)

132 20007 Lloguers solars Aparcaments 15.133,47

132 21000 Senyalització vertical via pública 2.376,22

132 21310 Reparació i manteniment maquinària 1.376,77

132 21314 Armes i municions 2.420,88

132 21400 Reparacions de vehicles Policia local 2.980,21

132 2279925 Serveis de pintura viària 9.258,16

164 21205 Reparacions cementiri Municipal 5.000,00

330 21207 Reparacions i manteniment dependències 6.000,00

330 226061 Activitats culturals i didàctiques 20.000,00

330 2279926 Serveis tècnics lloguer so i llum 10.000,00

330 2279932 Servei de càtering i transport 2.000,00

333 226011 Museu, exposicions, actes i impremta 10.000,00

338 226091 Festes Pollença 143.823,50

340 21910 Material esportiu 1.587,52

340 221006 Subministrament elèctric Poliesportiu 20.000,00

340 221036 Combustibles i carburants Area Esports 15.000,00

340 226093 Activitats Esportives 5.000,00

340 226094 Servei activitats aquàtiques i socorrisme 51.000,00

340 226095 Servei estades esportives estiu 28.794,65
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SUPLEMENT DE CRÈDIT

340 226096 Serveis activitats esportives dirigides i parcs 21.000,00

340 227003 Servei neteja poliesportius 10.000,00

340 227013 Servei de vigilància/consergeria 56.600,00

340 2211086 Productes neteja Poliesportiu, 

inclòs manteniment Piscina

12.000,00

2311 227990 Serveis professionals 172.442,96

4311 226092 Fira d'artesania 50.000,00

9201 2279926 Servei de neteja edificis municipals 30.000,00

9241 226062 Actes, diades, celebracions i altres activitats 6.000,00

9241 2279939 Serveis àrea d'Igualtat 3.000,00

9242 22706 Contractació serveis 35.000,00

TOTAL 747.794,34

CRÈDIT EXTRAORDINARI

APLICACIÓ 

PRESSUPOSTÀRIA

DESCRIPCIÓ IMPORT (€)

333 62241 Rehabilitació Taverna 15.290,08

933 62269 Oficina Turisme Port i Cala Sant Vicenç 7.213,71

TOTAL 22.503,79

FINANÇAMENT

Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de Tresoreria resultant de la
liquidació de l'exercici anterior.

PRESSUPOST D’INGRESSOS

CONCEPTE DENOMINACIÓ IMPORT (€)

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses Generals 770.298,13

Així, el crèdit inicial de l’aplicació que es pretén crear, destinat a la finalitat abans establerta:

a) Té caràcter específic i determinat i no pot demorar-se a exercicis posteriors.
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b) És insuficient.

Segon.- Exposar el present expedient al públic mitjançant anunci en el BOIB per un termini
de 15 dies, durant els quals els interessats podran examinar-lo i  presentar reclamacions
davant el Plenari.  El present expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el
termini esmentat no s’hagin formulat reclamacions, en cas contrari , el Plenari disposarà d’
un mes per resoldre.

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta,  degudament diligenciat  per la secretària de la corporació (minutatge de
01:36:57 a 02:04:09).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Proposta i n’esdevé el
resultat següent:  deu (10) vots  a favor dels grups municipals  Partit  Socialista de les Illes
Balears i  Més per Pollença, i sis (6) abstencions dels grups municipals  Tots - El Pi,  Partit
Popular i Unió Mollera Pollencina.

Atès el resultat de la votació es declara aprovada íntegrament la Proposta precedent i els
acords continguts en la mateixa.

Tot seguit per part de la Batlia es demana si qualque grup polític desitja sotmetre a consideració
del Ple qualque assumpte més, de conformitat amb l’article 91.4 ROF.

No se’n presenta cap més, de proposta i/o moció d’urgència. 

Diligència.- Per fer constar que, quan són les 11,05 hores, el regidor Mateu Soler Estrany s’absenta de la sessió
(per motius laborals).

B) PART DE CONTROL I SEGUIMENT

1. Informació de Batlia
El batle – president informa als presents que des de la Sindicatura de Comptes els faran
una auditoria i més endavant rebran més informació.

2. Dació de compte de Resolucions de Batlia
D’acord amb el que disposa l’article 42 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic  de  les  entitats  locals  (ROF)  es  dona  compte  de  les  resolucions  adoptades  i
registrades des de dia 26 de setembre fins dia 29 d’octubre de 2024 (ambdós inclosos) al
Llibre de Decrets (des de Decret núm. 977/2024 al Decret núm. 1075/2024), al qual els
regidors i les regidores ja hi han tingut accés directe mitjançant el gestor documental, als
efectes del control i fiscalització dels òrgans de Govern.

Els reunits en resten assabentats.  
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3.- Precs i Preguntes

3.1 Preguntes del grup municipal Unió Mollera Pollencina per al Ple ordinari del mes
d'octubre (RGE núm. 2024-E-RPLN- 32, de 27 d’octubre):  

El regidor Nevado Rodríguez comença la seva intervenció exposant aquestes preguntes:

P1. En las fiestas patronales se marcaron zonas de ubicación de los grupos de
escopetas y cañones con cinta adhesiva gris para el  día del  combate.  Casi  tres
meses después siguen puestas estas cintas dejando una imagen de dejadez de las
calles. ¿Piensan retirar estas cintas adhesivas o esperan a retirarlas en la próxima
patrona?

R1:  La  regidora  Campomar  Orell  diu  que  la  veritat  és  que  han  fet  una  recerca  de
localització de llocs on en queda i tot d’una que puguin el retiraran.

P2. Hay zonas de Pollença y Puerto que llevan tiempo o sin luz o bien con muchas
farolas fundidas o rotas. Como todo el parquing de la piscina cubierta del Puerto
Pollença,  la esquina Ruben Dario con Vicente Buades, c/ Sion con esquina calle
Barques.  También hay alguna zona que además la vegetación tapan las farolas.
¿Tienen previsto arreglarlo?

R2.  Segueix  la senyora Campomar,  diu que s’està fent  feina en el  tema d’enllumenat
reparant qüestions que ja venien d’abans i d’altres de la DANA d’agost que varen rompre
moltes faroles i sistemes; i també tenim un problema de subministrament greu, ens costa
a vegades que ens arribi a temps. Estam intentant actualitzar al màxim possible aquestes
qüestions.

3. En referencia al proyecto de un nuevo centro de Educación Infantil, estamos de
acuerdo en que es una obra necesaria para el municipio y muy demandada. Pero
una  vez  más  ofrecemos  un  parquing  municipal  para  su  construcción.  ¿Tienen
previsto alguna medida para paliar la falta de aparcamiento que sufre el municipio y
ante la eliminación de este parquing?

R3.  Contesta  la  regidora  Jiménez  Escribano,  diu  que  li  ha  cridat  l’atenció  l’expressió
«ofrecemos» del regidor Nevado Rodríguez, perquè realment si s’ha de fer un edifici  i
tenim una subvenció per fer-ho; l’Ajuntament està obligat a donar un espai. Vostè ho sap,
per tant, no lo «ofrecemos» si no que ho hem de donar.

I  referent  a  l’actuació  dels  pàrquings,  respon  el  batle  que  l’escoleta  s’havia  de  fer  a
qualque  banda.  Estava clara  la  urgència,  es  va esperar  molt  a  donar  una  resposta  i
aquesta va ser la més adequada.

Estam treballant amb un Pla de pàrquings a Pollença, tenim una reunió amb el Consell de
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Mallorca de pàrquings  dissuasoris  perquè  ens diguin  «el  què».  També esperam si  el
decret-llei  diu  alguna  cosa  sobre  el  pàrquing  permanent,  però  tenim  en  tot  cas  una
proposta. I també estam mirant d’ampliar alguns dels pàrquings de tenim. Som conscients
dels problemes que hi ha al respecte.

P4.  Nos  han  llegado  varias  quejas  de  ciudadanos  sobre  la  innacción  de  las
incidencias que envían a través de la Linea Verde y que muchos meses después no
se han solventado. ¿Cuál es el proceso de recepción, gestión y reparación de las
incidencias que llegan a través de la web? ¿Quién recibe las incidencias?

R4. La regidora Pozo Mcintyre dona les gràcies per la pregunta i explica que la Línia verda
permet distribuir les tasques/incidències en diverses tipologies, en funció de com l’hagi
catalogat el ciutadà a l’hora de fer la incidència a la Línia verda, cada àrea rep les de la
seva tipologia. En el meu cas rep les de Parcs i jardins; Benestar animal, Arbrat, Platges i
Badia;  on s’ha afegit  una nova tipologia  que es diu Residus a la  mar (o alguna cosa
similar). 

La  qüestió  és  que,  quan  varem  arribar  teníem  quasi  600  incidències  pendents  de
resolució. Per tant, primer vàrem haver de revisar tot el que teníem per situar-nos i saber
quines estaven repetides i quines no, per fer una millor organització. Aquestes s’han anat
resolent durant aquest any i mig; ara ens queden des de finals de març de 2024 fins ara,
un parell pendents de solucionar. 

En el cas de les que jo rebo les contest jo personalment; en el cas de l’àrea de Serveis,
les contesta l’empleada municipal adscrita a dit servei juntament amb el cap de l’àrea de
Serveis,  i en el cas de Policia Local, les contesta el cap o el subinspector de Policia Local.

I ara, el que manca fer es un resum a finals d’any de les que han quedat pendents i les
que no, per tal de dur una millor organització i anar millorant cada any més la resposta de
la Línia verda cap als ciutadans. Conclou dient: «Estamos en ello». 

P5. El pasado martes 22 de octubre el presidente del Consell de Mallorca visitó al
Ajuntament de Pollença para tratar varios temas que el Ajuntament publicó en sus
redes sociales pero no han publicado ni han hecho públicas las respuestas del Sr.
Galmés a sus peticiones. ¿Pueden decirnos cuál fue la contesta a las peticiones del
equipo de Gobierno?

R5.  Respon el  batle, explica es va publicar a les xarxes socials una nota de premsa al
respecte,  però en tot  cas,  va ser  una reunió cordial.  En resum, sobre el  tema de les
rotondes varen dir que la primera que començaran a fer serà la del polígon per motius de
seguretat, després la de sant Vicenç i, la de l’entrada a Pollença queda més en segon pla.

Després varem parlar del tema de la residència, que ja hem fet escrits al respecte i varem
enviar una documentació darrerament. Ja que a l’any 2025 tampoc serà possible la seva
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integració (no sabem si l’any 2026 serà possible, però en el 2025, ja han dit que no), hem
demanat una subvenció específica donat el dèficit que té la residència. Per tant, varem
enviar la documentació on consta que té un dèficit de 800.000 € i; nosaltres demanam que
atès que és una competència impròpia, que el Consell se’n faci càrrec progressivament.
Ja  sabem que  no és  una cosa estricta  de  Pollença,  però  com a mínim nosaltres  ho
defensam i ens han dit que dins el projecte de pressupost que està elaborant el Consell, hi
haurà una quantitat de 2 milions per a les residències de tot Mallorca que estan integrades
i ho hauran de distribuir d’acord amb uns criteris que he demanat que siguin objectius.
Varem parlar del Festival, de la Fira, etc; però en definitiva, això s’ha de concretar. 

La nostra política és el diàleg i no la confrontació; no és anar de víctimes per la vida.
Nosaltres el que volem és seguir dialogant per aconseguir les màximes coses pel nostre
municipi.

P6. La licitación del bar del polideportivo de Pollença quedó desierta hace meses
debido a la gran inversión que deberían hacer los licitadores en caso de ganar la
licitación. ¿Se ha planteado el Sr. Tugores que el Ajuntament haga dicha inversión y
así poder tener más opciones a qué se pueda licitar y por ende dar un servicio al
polideportivo?

R6. Respon el regidor Tugores Vives, dona les gràcies per la pregunta i explica que el bar
del poliesportiu; així com els altres dos ja les tenen licitats i estan en funcionament i tots
estan contents que sigui així. En el bar del poliesportiu no hi va haver cap licitador que
agafàs aquesta explotació. Creu que la inversió era d’uns 27.000 € i no tenia perquè ser
de material nou, podia ser de segona mà. Podia ser material necessari per dur l’explotació
(geleres, planxes, cuines, forns...) A més, el cànon era molt assequible.

Per tant,  creu que és una qüestió de què no varen tenir  cap licitador pels motius que
siguin. Ho estan analitzant i no han pres encara una decisió de com seguirem d’aquí en
endavant. Però, intentarem prendre la millor decisió.

P7. ¿Nos pueden indicar en qué estado está el proyecto del tanatorio de Pollença?

R7.  La regidora Morro Cifre diu que aquest projecte es va treure a licitació i va quedar
desert. No es va presentar ningú i s’han hagut d’actualitzar els preus. I estam pendents de
tenir finançament per poder tornar a treure-ho. És evident que és un projecte que l’equip
de govern vol que vagi per endavant i que el municipi de Pollença tengui un tanatori tal
com es mereix.

P8. Desde el pasado mes de agosto 2024 el Àrea d’Esports no dispone de técnico.
¿Quién  está  haciendo  los  trabajos  de  dicha  figura:  organizar  eventos,  gestión
documental, gestión de personal…? ¿Tienen pensado ocupar dicha plaza?

R8. El regidor Tugores Vives comença contestant pel final, diu que sí tenen pensat ocupar
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aquesta plaça, està en procés la licitació d’aquests contracte de Serveis. Disposam de poc
personal però entre les persones d’Administració han tret endavant tota la feina de gestió
de personal i entre tots hem pogut fer aquesta feina i crec que per ara no s’ha notat gaire
la falta de personal. Estic satisfet de com els treballadors han duit endavant tota la seva
feina. Inclòs també el personal de manteniment; el tècnic d’Esports feia un seguiment i ara
ha passat al cap de manteniment.

P9. La presentación de las solicitudes para las subvenciones para la práctica del
deporte del Àrea d’Esports suele hacerse entre septiembre y noviembre cada año.
¿En qué estado de  encuentran  las subvenciones de este  año dado que no hay
técnico de deportes?

R9. Segueix contestant el regidor Tugores Vives, explica que el tècnic d’Esports va deixar
una part d’avaluació de puntuacions de clubs i esportistes feta i, la proposta de resolució
provisional  està  penjada  des  d’ahir  al  tauler  d’anuncis  de  l’Ajuntament  a  l’apartat  de
subvencions.  Ha  d’estar  10  dies  per  si  hi  ha  qualque  al·legació  i  continuarem  el
procediment per tancar l’expedient, esperam que a l’any en curs encara que disposam de
poc personal per anar seguint, però creiem que arribarem a que enguany estigui tancat
aquest expedient de subvencions.

P10. Durante los últimos meses varias plazas del Àrea d’Esports han quedado sin
ocupar por jubilación una próxima , una de ellas por excedencia haciendo que el
personal  administrativo  y  de  mantenimiento/servicios  sea  insuficiente.  ¿Cuando
prevén ocupar dichas plazas? ¿Como prevén contratar personal?

R10.  El  batle  considera  que  pot  formular  aquesta  pregunta  i  la  següent  de  manera
conjunta.

P11.  ¿Qué  piensan  hacer  ante  la  falta  de  personal  en  todas  las  áreas  del
Ajuntament?

R11.  El batle explica que tots sabeu que uns dels problemes que té l’Ajuntament és el
tema de personal que pot tenir moltes variables. Per una part, tot el procés d’estabilització
que en aquest moments segons pareix pot acabar o no a finals de desembre.  Com jo
sempre dic, aquest procés ens està desestabilitzant. Aquest Ajuntament ha perdut entre 4
i 5 persones. Hi ha pendent unes oposicions d’auxiliars administratius que falta acabar el
procediment, hi haurà 3 persones i una d’elles segurament anirà a l’àrea d’Esports que
vostè planteja.

Per tant, necessitam per una part acabar tot el procés d’estabilització; això ens donarà una
fotografia sobre quina és la realitat del personal de l’Ajuntament de Pollença. 

En segon lloc, nosaltres en funció de les places que puguin quedar buides, sortiran totes
les que siguin necessàries de les que hi ha per cobrir.  Però també pensam fer tot  un
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procés de reconversió on la idea de tenir TAGs i TAEs sigui més important del que tenim
ara. Necessitam professionalitzar més aquest Ajuntament i això é suna d eles línies sobre
les que treballarem.

I també tenim un tercer element, que és la falta d’una relació de llocs de treballs (RLT) que
ens afecta directament a moltíssimes coses, inclòs a temes salarials. La RLT fa anys que
no existeix i nosaltres tenim l’objectiu de posar-la en marxa i ho volem fer a 3 nivells, com
equip de Govern, pactat amb els sindicats i també amb els partits de l’oposició perquè això
no és una cosa que sigui per enguany, sinó que té una perspectiva d’un parell d’anys. 

Per tant, aquestes són les línies; hem de treure les places que siguin possibles, mirarem
com queda el procés d’estabilització,  farem un procés de reconversió i després mirarem
la RLT que és totalment necessària per dissenyar l’Ajuntament del segle XXI.

P12. El pasado 8 de octubre se celebró el Consell d’Administració de EMSER en el
cual, según las redes sociales del Ajuntament, se van a comprar más camiones para
aumentar la frecuencia de la recogida de residuos sólidos y la recogida a domicilio
de voluminosos. Para poder aumentar la frecuencia será necesario la contratación
de más trabajadores, ¿cómo prevén hacerlo? ¿Han hecho un cálculo de en cuántos
trabajadores se deberá aumentar la plantilla?

R12.  La  regidora  Campomar  Orell  respon  que  creu  que  l’acord  d’inici  de  la  compra
d’aquests  camions era molt  necessari.  Tots sabem que hi  ha  moltes queixes  que els
camions són molt  vells,  duen molts d’anys sense renovar-se alguns d’ells.  Alguns són
elèctrics i faran menys renou i tot va relacionat amb el que estam fent ara que és una
actualització del Pla de residus. Residus en general; que inclourà voluminosos, recollida
selectiva i tot el relacionat amb l’Ordenança que hem aprovat avui matí mateix. 

Per tant, encara no sabem quants de treballadors més; això és el que s’està estudiant tot
paral·lelament perquè hem de fer la qüestió en general i de forma global.

P13. Desde el inicio de esta legislatura, el Ajuntament ha usado las redes sociales
institucionales  para  mostrar  constantemente  los  trabajos  diarios  del  Àrea  de
Serveis. Recientemente se publicó en “antes y después” de una luz del baño del
cementerio. ¿No creen que es innecesario publicar fotos de estos trabajos que son
normales y obligatorios del área en cuestión como logros?

R13.  La  regidora  Morro  Cifre  diu  que  les  publicacions  les  decideixen  si  volem donar
visibilitat  d  eles coses que es fan.  Sí  que és veritat  que són treballs  de manteniment
normals i obligatoris. Ho són ara i també ho eren abans.

P14. ¿Cuáles son las actividades que tiene previsto realizar el Àrea d’Igualtat por el
25N?
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R14.  La regidora Xamena Cifre respon que des de l’àrea d’Igualtat treballam sempre de
forma transversal. Per tant, les activitats que es duran a terme treballen d’aquesta manera;
per tant,  s’iniciaran  les activitats dia 5 de novembre  amb una inauguració al Moll d’una
exposició que són Homes donant la cara a la violència. L’objectiu d’aquesta exposició i de
les tasques que van lligades amb la prevenció i l’erradicació de la violència masclista.

Per tant, després treballant juntament amb l’àrea d’Educació  passaran els infants de les
escoles de 6è de Primària i l’IES a visitar aquesta exposició; això s’ha organitzat per al dia
següent, 6 de novembre i després es farà una activitat. L’objectiu és preparar el manifest.
Es  farà  exactament  el  mateix  amb  el  alumnes  de  Pollença.  Dia  14  hi  haurà  una
inauguració d’una altra exposició que es diu  Història d’una vida  amb el mateix objectiu,
amb la visita dels alumnes de Pollença. Llavors, l’objectiu és que dia 25 de novembre hi
hagi la lectura d’aquest manifest que el que farem des de l’àrea d’Igualtat és agafar tots
els manifests duits a terme per aquests diferents grups i unificar-los en un sol. Amb la
col·laboració  després,  del  col·lectiu  Mala  Pècora que  és  el  grup  feminista  d’aquí,  de
Pollença.

Des de les biblioteques es faran dues activitats; una d’elles serà dia 18 de novembre a la
biblioteta del Moll i l’altre dia 19 a la biblioteca Guillem Cifre de Colonya que està al casal
de Ca’n Llobera. I llavors, també a Ca’n Llobera dia 20 de novembre es farà un taller
intergeneracional per dones i adolescents que es diu Menstruació en positiu que va sortir
de la Comissió de prevenció on es va parlar d’aquest tema.

Llavors, continuant apel·lant a aquesta transversalitat juntament amb l’àrea de Cultura es
farà un obra que es diu Més enllà de la màscara, al saló d’actes del Moll. I això és una
mica tot. Dir també que estam parlant amb persones com per exemple, una senyora que
vendrà i ens explicarà la seva vida i les seves vivències.

P15. ¿Que valoración hacen los regidores de Més per Pollença sobre las recientes
acusaciones de acoso sexual a un ex diputado de SUMAR, partido con el que Més
fue en coalición en las elecciones del 23J?

R15. Abans de llegir la pregunta número 15, el regidor Nevado Rodríguez aclareix que
finalment no la llegirà atès que no està dins la línia política d’Unió Mollera Pollencina que
sempre s’ha preocupat pels problemes municipals i no dels temes que surten de fora del
municipi. Per tant passa a la següent qüestió, pregunta número 16.

P16. En el parque de la plaza Roch Minué se está instalando desde hace más de un
mes un parque infantil que, por lo que parece, es reutilizado de otro parque infantil.
¿Pueden aclararnos porque no se ha invertido en un parque infantil nuevo y se ha
reutilizado uno? ¿Cuando va a poder ser utilizado este parque que lleva muchas
semanas cerrado?

R16.  La  regidora  Pozo  Mcintyre  respon  que  és  correcte,  que  aquestes  peces  són
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reutilitzades i la raó per la qual no hem invertit en noves peces son dues: 

La primera que com a regidora de Medi ambient i defensora de l’economia circular, les
peces estaven en bon estat i compleixen les mesures de seguretat. Són les peces que es
varen desinstal·lar del parc infantil de Cecili Metel (aquest parc que ha estat substituït pel
Consell de Mallorca). 

I  no  sé  com vareu  prendre  la  decisió  vosaltres  de  quins  parcs  s’adherien  a  aquesta
subvenció  o  no,  però  hagués estat  millor  que la  inversió  hagués  estat  al  Moll  i  no  a
Pollença perquè el parc de Cecili Metel no estava en tan mal estat; i en canvi tenim parcs
infantils al Moll que sí que hi estan en mal estat com podia ser el de Roch Minué.

I, en segon lloc, com he dit abans he fet un ús molt responsable del meu pressupost i
tenint unes peces ja disponibles no trobava adient gastar doblers de tots els pollencins en
aquest sentit. La inversió que hem fet al parc infantil de Roch Minué és la taula de pícnic
nova i també el trispol nou. Tenim pendent la instal·lació de papereres i altres elements
dispersos.  Estam  esperant  que  les  feines  de  neteja  es  realitzin,  que  s’instal·lin  les
papereres i la cartelleria i, prest poder obrir el parc. Esper que no tardem molt més.

3.2 Preguntes del grup municipal Tots – El Pi per al Ple ordinari del mes d'octubre
(RGE núm. 2024-E-RPLN- 33, de 28 d’octubre):

El regidor Marquet Cerdà llegeix un prec:

PREC:  Preguem a l'equip  de Govern que deixi  de responsabilitzar  l'anterior  equip  de
Govern de totes les problemàtiques que afecten el municipi. Els recordam que ja fa més
d'un any que són al Govern, i és hora que assumeixin les seves responsabilitats, en lloc
de continuar atribuint les dificultats a l'administració anterior, especialment quan vostès no
han aportat solucions.

El Batle doni les gràcies per aquest prec i diu que espera que sigui mutu.

P1. Quin és el motiu pel qual les faroles de la carretera Pollença – Port de Pollença,
a l'altura  del  Polígon,  fa  mesos que estan apagades? Hi  ha alguna avaria? Han
demanat que es reparin? És una zona especialment perillosa.

R1.  La regidora Campomar Orell diu que estan estudiant la situació. A veure si es pot
arreglar al més aviat possible.

P2. Fa anys que arrossegam el problema dels voluminosos abandonats, dia sí i dia
no,  en diferents punts de Pollença,  especialment al  Moll.  Tenen previst  posar-hi
solució? Sembla que les campanyes de conscienciació per xarxes socials no estan
funcionant,  ja  que  el  problema  empitjora.  Quines  mesures  pensen  prendre  per
erradicar aquesta situació?

R2.  Continua la senyora Campomar,  diu que com vostès han dit,  fa molts d’anys que
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arrossegam aquest  problema de voluminosos abandonats,  dia sí  i  dia no; en diferents
punts, especialment al Moll. Nosaltres hi volem posar solució, supòs que vosaltres també
hi  volíeu  posar  solució  i  no  n’hi  vareu  posar.  I  supòs  que  nosaltres  també sentim  la
mateixa impotència que sentíeu vostès; i li puc dir que a molts altres pobles senten aquest
impotència de l’incivisme que és molt freqüent.

En qualsevol cas, seguim explorant qualsevol possible mesura perquè aquesta situació
millori.

P3. A més, molts bars del Moll permeten que els clients fumin i llencin llosques al
carrer,  que,  quan plou,  acaben al  clavegueram pluvial  i  arriben a  la mar.  Tenen
pensat abordar aquest problema també?

R3. La regidora Pozo Mcintyre respon que la responsabilitat d’una acció individual (llençar
la llosca als embornals o al carrer mateix) és de la persona en qüestió. Sigui el propietari
de l’establiment, el client, o qualsevol ciutadà. 

Per part d’aquest ajuntament s’ha col·laborat amb el Fòrum de la Talaia Nord amb l’acció
directe de pintar els embornals. També en col·laboració amb EMSER es va treure la Guia
d’ús responsable del clavegueram, on també es recorda que no s’han de llençar llosques
al clavegueram. Aprofitam per recordar als ciutadans que “la mar comença dins el poble”, i
que qualsevol residu que es llenci al carrer, pot acabar als embornals i, conseqüentment,
a la mar. Per això, la  importància de cuidar dels nostres carrers; ja que implica també
cuidar de la nostra badia.

P4.  Per  què,  després  de  tants  anys  d'haver  recepcionat  les  zones  comunes  al
voltant de l'hotel Oriola a Cala Sant Vicenç (UNAC 33), l'Ajuntament encara no s'ha
fet càrrec del manteniment de l'escala adjacent, que es troba en una zona comuna?

R4. El regidor Cànaves Capllonch dona les gràcies per la pregunta i diu que es veritat que
fa  anys  que  es  va recepcionar  aquesta  zona  i  des  d’aquesta  legislatura  s’ha  fet  una
intervenció coordinada entre l’àrea de Medi ambient i la persona que tenim a St. Vicenç.
S’ha netejat durant tres pics i s’està programant per durant el període d’hivern seguir fent
el manteniment. 

També es veritat,  que quan l’hostal  l’explotaven  els  propietaris  anteriorment  se  solien
encarregar d’aquesta zona,  per això,  segurament,  l’Ajuntament no hi  actuava.  Això ho
duen saber més vostès. I ara que hi ha uns altres explotadors, doncs no se’n fan càrrec i
l’Ajuntament sí. Tot i que, si hi ha més recursos es pot intensificar.

P5. Davant la manca d'aparcament a l'estiu a Cala Sant Vicenç, com és possible que
un  solar  sense  edificar  al  carrer  Brúixola  tingui  tres  guals  registrats  a  noms
diferents,  impedint  l'estacionament  al  carrer?  Estan  emparats  amb la  normativa
vigent?
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R5:  Respon la regidor Jiménez Escribano, explica que la normativa vigent diu que els
guals serveixen per assegurar l’entrada i sortida de vehicles a un bé immoble, un solar és
un bé immoble, per tant, sí es pot instal·lar el gual. L’agent de mobilitat ho entén així i es
basa en aquesta normativa vigent; i és correcte la seva instal·lació.

P6. Ens podrien explicar què ha passat amb la marquesina de la parada de transport
públic d'Habitat, que fa setmanes que ha desaparegut?

R6: La regidora Pozo Mcintyre diu que estava en mal estat i s’ha desmuntat per a la seva
reparació. Esperem que prest es pugui tornar a instal·lar i que també es tingui en compte
la petició de millora d’altres aturades; com la de davant l’aturada d’Habitat. 

P7. Al Ple de juliol vam presentar una pregunta per conèixer la quantitat d'euros que
s'han deixat d'ingressar aquest any a causa del retard en la licitació de les platges,
xibius, terrasses i altres elements de domini públic que han quedat sense licitar. Al
plenari de setembre, se'ns va respondre que hi havia altres tasques més importants
i que no havien tingut temps de calcular-ho.

No consideren que això és una falta de transparència i que el ciutadà de Pollença té
dret a saber aquesta informació?

Ara que ja ha passat un altre mes, ens podrien contestar?

Creiem que no és tan complicat, només es tracta de restar el que s'havia d'ingressar
menys el que efectivament s'ha ingressat.

R7:  La  regidora  Carbonell  Torres  assegura  que  a  la  seva  planta  l’únic  que  fan  és
multiplicar. Multiplicar esforços, multiplicar tots els recursos que tenim encara que no en
tenguem, multiplicar i donar respostes sempre que podem.

El  que vaig  contestar  a l’altre  plenari  no  és  era exactament  que hi  havia  coses més
importants. Sinó que, a vegades, l’urgent no deixa fer l’important; i és el cas. Hem hagut
d’atendre  coses  urgents,  hem  hagut  de  defensar  subvencions,  hem  hagut  de  fer
contractacions a la correguda i ràpidament, i tirant dels pocs recursos que tenim. 

Des d’aquí vull donar gràcies a l’equip de Contractació perquè fa esforços per multiplicar-
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se i donar sortida a les coses que podem.

No és una cosa que s’hagi abandonada. Ho farem. Em sap un poc de greu que vostè posi
en dubte la falta de transparència de l’equip de Govern. No és una cosa que sigui d’interès
d’aquest equip de Govern, tot això es sabrà i es sabrà quan ho puguem calcular. 

P8. Hem vist a les xarxes que ens ha visitat el president del Consell Insular. Ens
podrien informar sobre els acords als quals han arribat? I per quin motiu no es va
convidar cap membre de l'oposició?

R8:  La primera part de la pregunta es dona per contestada. I quant la segona, el  batle
puntualitza que el senyor Galmés, president del Consell de Mallorca, va venir sense cap
membre de l’oposició, i va venir amb la consellera de Cooperació Local, simplement va ser
una reunió amb l’equip de Govern; i hem donat compte del que hi ha, no hi ha res que
amargar.

P9. A la passada legislatura, es va aprovar una moció a proposta de l’oposició per
replantar l’arbrat que falta. Tenen intenció de fer la plantació dels arbres pendents?

R9:  La regidora Pozo Mcintyre indica  que és correcte,  es va aprovar una moció a la
passada legislatura,  que s’ha revisat i  tingut en compte per fer l’inventari  d’arbres que
falten o estan en mal estat.  Tenim intenció de fer re-sembra; ja hem zonificat els tres
nuclis urbans i,  s’ha començat amb les tasques de tala conforme els informes tècnics.
Estam a l’espera d’un nou informe on ens indiqui el tipus d’arbrat és adequat per a la seva
situació.  Vos convid,  especialment  al  regidor  Cifre Ochogavia  pels  seus coneixements
tècnics; a col·laborar de forma activa amb el futur projecte d’arbrat. 

10. El  projecte del  tanatori,  té intenció l'equip de Govern de dur-lo a terme dins
aquesta legislatura? I si és així, en quina situació està el seu desenvolupament?

P10: Es dona per contestada.

P11.  La  vinyeta  del  Pont  romà,  com  té  el  projecte  a  dia  d'avui?  Es  té  previst
desenvolupar-lo aquesta legislatura?

R11: El batle dona les gràcies per aquesta pregunta i diu que sí, s’està treballant des dels
Serveis Tècnics i estan contestant als requeriments de l’informe desfavorable que ens va
fer Recursos Hídrics i estam pensant fer-ho en aquesta legislatura.

P12. A Cala Sant Vicenç es té previst desenvolupar la plaça de Cala Molins? En quin
punt tenen la seva execució? Com està la junta de compensació i el projecte?

R12: Contesta el regidor Cànaves Capllonch, afirma que sí, que ja els varen dir al Plenari
passat que això és la intenció, que tenim tres solar però en manca un. Hi ha la voluntat de
tirar endavant aquesta execució i el que farem és fer un canvi de sistema de cooperació-
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compensació i si tot va bé es podrà dur al pròxim Plenari. Hi estan fent feina els Serveis
Tècnics per poder tirar-ho endavant nosaltres des de l’administració.

P13. L'accés a Cala Barques,  per al  qual  es va dotar la seva expropiació en els
pressuposts de 2023, està sense ocupar. Es té previst dur-lo a terme abans de la
pròxima temporada turística?

R13. Continua el senyor Cànaves, respon que ja ho varen comentar, que s’està avaluant
si és necessària aquesta expropiació de manera immediata i, actualment, si és prioritària
respecte d’altres intervencions o despeses.

P14.  Ja  fa  setmanes  que  es  varen  dur  a  terme  els  Consells  d'àrea,  i  dels
pressupostos no hem vist cap esborrany. Com està la seva elaboració?

R14: Respon la regidora Carbonell Torres, diu que estan fent feina en l’avantprojecte del
pressupost. Tot d’una que tenguem les partides de despeses i, sobretot i precisament, les
d’ingressos informades les hi farem arribar. De moment, continuam treballant.

Acabat el torn de preguntes intervé la regidora Vasallo Vilar del grup municipal Tots-El Pi,
explica que li agradaria fer un prec: demana que, vist el succeït a València, si es podria fer
una neteja més acurada del torrent que, tot i saber que ja se n’ha parlat, hi ha canyes i la
gent a aquesta zona comença a estar un poc preocupada.

El batle indica que ha parlat amb el director general de Recursos Hídrics i li ha dit, per
activa i per passiva, que havien de fer net el torrent perquè és de la seva competència. Al
mateix temps, ha sol·licitat la seva col·laboració per netejar la part urbana dels torrents i
un tècnic de la conselleria es va reunir amb la regidora Pozo Mcintyre per definir  com
s’havia de fer aquesta neteja. Per tant, sí que ens hem preocupat per aquesta qüestió i
estam treballant en aquest sentit.

La regidora Pozo Mcintyre explica que, com ha dit el batle, es va reunir amb un tècnic de
de la direcció general de Recursos Hídrics per tal d’estudiar de quina forma s’hauria de fer
una neteja i ens va lliurar un guia de com fer net els torrents a la part urbana; també ens
va dir que féssim una petició de col·laboració amb la direcció general de Medi Rural per
fer les zones rústiques. S’està pendents que vengui el tècnic pertinent, sobretot perquè
aixequi  una  acta  perquè  hi  ha  animals  i  els  veïnats  els  tiren  residus  orgànics  per  la
finestra. Alhora, informa que s’està elaborant un llistat amb totes les parts rústiques on
hem rebut fotografies dels veïnats i ho adjuntarem i ho enviarem per fer les tasques a la
mateixa vegada. S’han fet ja les tasques del Pont Romà, s’ha llevat tota l’heura que és
una planta invasora, també les canyes d’aquella zona i d’un arbre que estava creixent dins
de l’estructura si bé encara ens queda tasca per realitzar. Ens preocupa.

El batle afirma que esperem que el que va passar a València no passi aquí, en contesta al
prec de la regidora Vasallo Vilar. Continua exposant que és evident que s’ha de fer net el
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torrent,  que  cadascú  compleix  amb la  seva responsabilitat,  nosaltres  complim  amb la
nostra  i  per  això  hem  demanat  la  cooperació  i  col·laboració  amb  la  Conselleria
corresponent que és la que ha de fer net el torrent de Pollença, de Mallorca i de totes les
Illes.

Pel que fa a les preguntes del Partit Popular, no es contesten per haver estat registrades
fora de termini.

Amb  tot,  el  batle-president  informa  que  des  de  la  FELIB  s’ha  convocat  a  tots  els
ajuntaments de les Illes, a les 12,00 hores, a fer un minut de silenci per la pèrdua de vides
humanes, persones desaparegudes i altres pèrdues que pateix la Comunitat Valenciana i
també Albacete per manifestar la nostra solidaritat amb les famílies, tots els amics i tota la
gent  que  està  patint  aquestes  inundacions  brutals.  Espera  que  des  dels  organismes
estatals i autonòmics es facilitin totes les ajudes suficients com per poder sortir d’aquesta
situació lamentable i dramàtica. 

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben enregistrades en el  suport  digital  que
s’annexa mitjançant  enllaç adjunt  a l’índex del  document d’enregistrament i  forma part
d’aquesta acta, degudament diligenciat per la secretària de la corporació (minutatge de
01.27.18 a 02.20.35).

I sense més assumptes per tractar, el batle-president aixeca la sessió,  de la qual com a
secretària, estenc aquesta acta.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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AJUNTAMENT PLE/Sessió ordinària núm. 13/PL/2024/

Índex del document d’enregistrament àudio de la sessió celebrada dia 30 d’octubre de
2024

Enllaç: https://www.ivoox.com/30-10-24-ple-ordinari-d-octubre-audios-
mp3_rf_135379984_1.html?autoplay=

Ordre del dia
Situació de
minutatge

A) PART RESOLUTIVA

1.- Aprovació de les actes de les sessions anteriors 
De: 00:01:06

A:   00:01:56

2.- Expedient 3952/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix,
de l'expedient  de reconeixement  extrajudicial  de Crèdits  núm.  8-
2024 

De: 00:02:03
A:   00:07:50

3.- Expedient 3965/2024. Dictamen per a l'aprovació provisional, si
procedeix, de la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de la
Taxa pels serveis de recollida domiciliària i de tractament de fems i
residus 

De: 00:07:54

A:   00:31:05

4.- Expedient 2773/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix,
del  Conveni  de  col·laboració  entre  l’Ajuntament  de  Pollença  i
l’Institut  Balear  de  l’Habitatge  per  a  la  cessió  de  la  gestió  i
administració de dos habitatges ubicats al municipi de Pollença 

De: 00:31:10

A:   00:37:38

5.- Expedient 2935/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix,
de la concessió de diplomes de jubilació a diversos policies locals 

De: 00:37:45

A:   00:41:09

6.- Expedient 2209/2024. Proposta d'aprovació, si procedeix, de les
Bases reguladores per a concedir subvencions a particulars per a
coadjuvar  econòmicament  a  la  reparació  i  restitució  dels  danys
soferts en els seus béns, edificis, finques i elements etnològics a
conseqüència de la borrasca Juliette, prèvia ratificació de la seva
inclusió a l'ordre del dia 

De: 00:41:13

A:   00:52:17

7.- Expedient 4051/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix,
de la moció presentada pel grup municipal TOTS - El Pi per a la
modificació  de  la  disposició  7a  relativa  al  procediment  de
legalització extraordinària d'edificacions a sòl rustic 

De: 00:52:23

A:   01:12:26

8.- Expedient 4103/2024. Moció presentada pels grups municipals
PSIB-PSOE i Més per Pollença per a la millora de la connectivitat
de Pollença a través del  transport  públic,  prèvia  ratificació  de la
seva inclusió a l'ordre del dia  

De: 01:12:32

A:   01:36:52
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9.- Propostes / Mocions d’urgència 

Proposta  d'urgència.  Expedient  4091/2024.  Proposta  d'acord
d'aprovació  inicial  de  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm.
22/2024  sota  la  modalitat  de  crèdit  extraordinari  i  suplement  de
crèdit  finançat  amb  Romanent  de  Tresoreria  per  a  Despeses
Generals, prèvia declaració i ratificació de la urgència de l'assumpte

De: 01:36:57

A:   02:04:09

B) PART DE CONTROL

1.- Informació de Batlia /  2.-  Dació de compte de resolucions de
Batlia

De:  02:04:15

A:    02:04:56

3.- Precs i Preguntes 
De: 02:05:03

A:   --:--:--

3.1.  Preguntes  del  grup municipal  Unió  Mollera  Pollencina  (RGE
núm. 2024-E-RPLN-32 de dia 27 d’octubre de 2024) corresponents
a la present sessió plenària ordinària

De: 02:05:12

A:   02:28:38

3.2. Preguntes del grup municipal  Tots - El Pi (RGE núm. 2024-E-
RPLN-33 de dia 28 d’octubre de 2024) corresponents a la present
sessió plenària ordinària

De: 02:28:45

A:   02:45:10
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